
Само уз Коштуницу могу да оборим Владу

Пише: Томислав Николић
четвртак, 30 април 2009 16:45

  

  

(Блиц, 30.04.2009)

  

Министри Владе Србије која је изабрана пре годину дана данас тврде да нису знали да
ће бити криза. Није тачно да то нису знали, постоје стенографски подаци који доказују
супротно, али нека им буде. Међутим, то нису знали ни грађани који су гласали. Зашто
не провере да ли грађани и данас желе да их они воде кроз кризу или неко из њихове
средине, неко ко зна шта је мука - каже у разговору за „Блиц“ лидер Српске напредне
странке и шеф посланичке групе „Напред Србијо“ Томислав Николић. 
  
  Николић оцењује да је власт у Србији очито заборавила када је Лех Валенса дошао на
власт, истичући да грађане кроз кризу мора да води „неко ко потпуно разуме народ“. Он
на питање шта би избори донели ново на политичкој сцени, подсећа да су недавно владе
неких европских земаља, али и Влада Црне Горе, расписале изборе како би провериле
свој углед код грађана. 
  
  Зар ванредни избори не изискују огромне трошкове? 

  

- Какви трошкови? Ми смо предложили да држава не финансира странке у изборној
кампањи, да не идемо у медијску промоцију, него да нам држава обезбеди свакоме по
два сата на Јавном сервису и готово. И да обезбедимо људе на бирачким местима да тог
дана чувају гласове без накнаде. 
  
  Искуство је показало да у изборним процесима ништа не функционише шест
месеци. 

  

- Не, него све функционише. Хајде да скратимо кампању на месец дана. Устав обавезује
Владу да мора да ради до избора нове владе. 
  
  Верујете да бисте победили на изборима? 
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- Сада не, али за пар месеци - сигурно. О томе говоре анализе јавног мњења. Питајте
наше супарнике у власти шта им се дешава са рејтингом. Мислим да пропуштају
драгоцено време да остваре бољи резултат и бојим се да пропуштају да то реше
изборима. Бојим се да ће народ да изађе на улице и да ће се поновити пети октобар. 
  
  Кога видите као коалиционог партнера и ко вам је тренутно ближи, Тадић или
Коштуница?

  

- Тренутно ми није близак ниједан. Пружио сам руку Коштуници, он се није примакао.
Тренутно постоји само моја рука у ваздуху… И нећу од тога да се уморим. Што бих ја био
крив што се опозиције не уједињује и не сарађује? Да је мени Коштуница понудио
сарадњу и да ја нисам прихватио, рекли би: „Па да, Тома не може јер помаже Тадића!“
Кад ја понудим сарадњу Коштуници, што не кажу да Коштуница не прихвата јер помаже
Тадићу? То не говорим чак ни ја, али чекам. Или ћемо заједнички у борбу против
актуелне власти која није добра, или он мисли да можемо разједињени да победимо. Е
па, ја нисам сигуран у то. 
  
  Називају вас штаком Бориса Тадића…

  

- То још само ради ЛДП и радикали. Нисам чуо да ме ДСС и остали из опозиције тако
називају. Ја већ годину дана не говорим да то нисам, већ доказујем да то нисам. Ко је
оштрији критичар председника републике и власти од мене? Може ли иједна
опозициона странка више да уради против власти од мене? Рекао бих да је СРС боља
штака од мене јер када би се они питали, Тадић би вечно био на власти. 
  
  Тадић је пласирао тезу о двопартијском систему. Да ли сте ви тај други пол о ком
се говори?

  

- Причали смо о двопартијском систему још у време док сам био у СРС. У новије време се
то намеће као реалност. Али није реч о тези о две партије, него о два блока. 
  
  Шта је са вашим дојучерашњим колегама из СРС? Рекли сте да Шешељ хоће да их
потпуно уништи. 

  

- То је очигледно. За његову странку је боље да се он не врати из Хага ако мисли да
одмах подиже споменик Звездану Јовановићу, да прича да неће никад у ЕУ или да
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никад неће са Тадићем или са Коштуницом. Такав политичар је у стању да врши
опструкцију Скупштине јер његови посланици не седе тамо где би он желео. Мислим да
је у СРС криза идентитета и да ће доживети судбину СПС. 
  
  Дакле, мислите да ће радикали доћи на власт?

  

- Па, ако се то зове власт… Можда би могли некоме да помогну да дође на власт. 
  
  Има ли неког у СРС ко се још колеба да пређе код вас? 

  

- Има, али мене то више не занима. Ја бих направио раздор у својој странци када бих
сада решио да примим те колебљиве. 
  
  Да ли бисте их прихватили као коалиционе партнере? 

  

- Мислим да их само хир и бес спречавају да са нама сарађују. 
  
  Ко су ваши донатори и да ли ће СНС објавити списак финансијера? 

  

- Ми смо странка која нема финансије из буџета, него нас искључиво финансирају
чланови, народни посланици, пријатељи и чланарина. Једном годишње сваки грађанин и
свака фирма има право да са 360.000 динара донира странку. Све смо пријавили у
завршном рачуну странке. Немамо фирме, имамо појединце који су донатори. А шта има
лоше ако нека фирма донира странку? Шта ако су те фирме заљубљене у странку?
Битно је да новац уђе у странку на жиро рачун. На нашем списку финансијера је 80.000
чланова странке. Што би објавили тај списак? Не знам да је иједна странка то учинила. 
  
  Шта мислите о томе што Влада избегава да смањи број министарстава?

  

- То је исто демагошки потез делова Владе. Како да број министарстава смањите тако да
буде мањи од броја странака чланица Владе? А без било које од њих не можете да
функционишете у Скупштини јер има само 128 посланика који их подржавају. Па,
најмања посланичка група има три посланика. 
  
  Мислите да не би требало смањити државну администрацију? 
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- Треба, али потражите узроке тога. Од 2001. године до данас сви се само запошљавају.
Како је која власт долазила, нико није добио отказ. Отказе је добијала сиротиња која
ради у Војсци, а у кабинетима су заштићени. Али, ајд сад ви оставите те људе на улици…

  
  Када на улици остају радници, нема много емотивности? 

  

Они остају без посла зато што им се гаси фабрика, а по ком кључу дати отказе
администрацији? Зато што не припадају ДС-у, СПО-у… Али ја нисам на власти, нити
могу да претпоставим шта бих урадио. Они на власти треба о томе да размисле.

  

Зашто сте против тога да посланици поделе судбину грађана смањењем плата и
укидањем дневница? 

  

- Лицемерно је да богати посланици траже да се укину дневнице посланицима, док
остали посланици ћуте да не би били жигосани. Но, хајде, укинемо и плате посланицима!
Хоће ли бити добри закони после тога? Хоће ли, можда, богати људи да нам дају плате
тајно, ноћу, преко курира? Па да за ту плату после изгласавамо њихове амандмане. Или
ће држава да нам да плате, па да гласамо по савести, за шта нас је народ бирао?
Најлакше је оставити полицајца без плате. Мислите да ће остати без пара? Неће. Дакле,
један број посланика постаће поткупљив. Требало би да имамо плате у рангу министара,
а ја у рангу потпредседника владе.

  

Зашто сте против ребаланса буџета? 

  

- Држава се овим ребалансом буџета није припремила за тешку кризу и сиромаштво.
Ребаланс буџета који нам предлажу је сагледано стање од пре месец дана и апсолутно
није актуелан. И само бог зна са колико ребаланса ћемо да завршимо ову годину, пошто
је очигледно да се држава нашла у страшном шкрипцу и да је један од разлога због којег
се врши ребаланс дугогодишње лудовање са буџетима, који су пуњени искључиво
приходима од приватизације. Овај ребаланс је ново кажњавање потрошње кроз порез.
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